
Výroční členská schůze KCHA, z.s. (dále jen VČS) 

 

Sobota 22. března 2025 Strančice 

ZÁPIS 
 

VČS byla zahájena a řízena dle pozvánky a programu VČS. 

1) Prezence 10;00 – 10;30 hod. 

2) Zahájení schůze a přivítání hosta př.Janíčka jednatele MKCHA - př. 

Pechar. 

3) Př Pechar vzpomenul na zemřelého našeho člena a posuzovatele W. 

Standfusse  a vyzval přítomné k uctění jeho památky minutou ticha. 

4) Volba mandátové (př.Zajíc, př.Kohout) a návrhové (př.Vlasák, př.Janda, 

př.Liška) komise.  

5) Účast 34 členů (viz prezenční listina) z celkového počtu 65 členů. Členská 

schůze je usnášeníschopná.  

6) Zprávu o činnosti KCHA za rok 2024 přednesl předseda př.Pechar.  

7) Zprávu o hospodaření KCHA za rok 2024 přednesl pokladník př.Mančík. 

8) Zprávu revizní komise KCHA za rok 2024 přednesl př.Junek. 

9) Návrh plánu KCHA na rok 2025 přednesl předseda př.Pechar. 

10) Návrh rozpočtu KCHA na rok 2025 přednesl př.Mančík. 

11) Volba člena kontrolní a revizní komise na rok 2025. Na návrh př.Pechara 

zvolen všemi přítomnými př.Liška. 

12) Blahopřání členům k životnímu jubileu. 

13) Občerstvení. 

14) 58. CVA se uskuteční 20.-21.9.2025 v Botanické zahradě Na Slupi. 

Termín se podařilo př. Vlasákovi zajednat v rámci oslav 250 let BZ.  

15) Přednáška př. Pechara - nový obrazový standard WBO. 

16) Př.Pechar informoval o dění ve WBO: 

- pro nového posuzovatele nově stačí posuzování po dobu tří let (původně 

5 let) v rámci klubu a následně se může ucházet o pozici posuzovatele 

WBO  

- WBO požaduje revizi plnění všech podmínek pro stávající posuzovatele 

- Belgie má nově pouze 1 klub – cca 150 členů 

- součinnost jednotlivých klubů WBO pro odeslání vzorků krve za 

účelem výzkumu byla dosud nulová, nicméně se v tomto výzkumu bude 

pokračovat přes námitky, že vlastně informace jsou známy (jediný 

schválený očkovací preparát je v USA) 

- nově platí dvě velikosti dvířek u bodovacích klecí, stávající a o větších 

rozměrech pro lepší manipulaci zejména u klecí pro kolekce; rozměry 

výbor umístí na stránky KCHA 

- obecně stížnosti na aktivisty, ve Švýcarsku bude povoleno umístění 

ptáků v bodovacích klecích na výstavě max. po dobu 4 hodin a poté 

přemístěny do velkých klecí (16 ptáků na klec) o rozměrech 1,25x1m. 



- Německo – stížnosti na předpisy pro přepravu  

- pravidlo, že když kongres WBO se koná mimo kontinentální Evropu 

(Anglie Blackpool), tak ve stejném roce je světová výstava WBO na 

evropském kontinentu – 4-6.7.2025 Colmar Francie (cca 700 z Prahy za 

Strasbourg) 

17) Př. Pechar představil návrh na dělení do skupin barevných andulek.  

18) Výstava Zubčice – schválen příspěvek na pronájem ve výši 3000,- Kč + 

1000,- Kč vratná záloha za úklid. Klub dále věnuje kokardy a 2 poháry pro 

vítěze. 

19) Zájezd do Anglie – o nabídku CK BOCA autobusem s cenou 16.000,-

Kč/osobu za dopravu a ubytování na dvě noci nebyl zájem (2 zájemci). 

Předběžně byl větší zájem o leteckou dopravu (cca 10 členů) a o zájezd na 

světovou výstavu do francouzského Colmaru (cca 15 členů). Výbor 

posoudí možnosti. 

20) Zahájena diskuze 

- Př. Hedrlínová navrhla samostatnou skupinu barevných andulek pro 

nově se rozvíjející Blackface a Blackwings a pro žlutolící. Př.Pechar 

upozornil, že se nejedná o konečný návrh, nicméně smyslem návrhu je 

dělení dle kresby, kam se dají i nové barvy zařadit. V případě většího 

rozšíření chovu barevných andulek u nás se tomuto tématu budeme dále 

věnovat. Návrh bude ponechán pro posuzování – úpravu bodovacích 

tabulek zajistí př. Rudolf. 

- Připomínka př.Hedrlínové o nevyváženosti příspěvku na zájezd vůči 

členům, kteří se nechtějí, nebo nemohou zúčastnit. Př.Pechar a Rudolf 

odpověděli, že klub navrhuje příspěvky na akce rozšiřující odbornost, že 

připomínce rozumí, a že se snaží, aby akce byly pro většinu členů - 

kromě zájezdů i odborný časopis, kroužky, .... 

- Na základě připomínky př.Hedrlínové VČS schválila hlasováním 

zrušení členských příspěvků pro mladé chovatele do 15-ti let a pro 

chovatele od 15 do 18 let v poloviční výši. Př.Rudolf zajistí uvedení této 

skutečnosti do pozvánek klubových výstav. 

- Př.Hedrlínová upozornila na možnost seznámení se s rozdělením 

chovatelů dle klecí posuzovatelem výstavy již před vlastním 

posuzováním a tím možnost jeho ovlivnění. Př.Rudolf zajistí 

zveřejňování seznamu vystavovatelů až po posouzení výstavy. 

- Př.Hedrlínová upozornila na svůj případ špatně zařazené andulky 

z minulé výstavy, kdy nedošlo při příjmu k nápravě a andulka byla 

posouzena ve špatně určeném pohlaví. Př. Pechar upozornil, že u BABY 

k tomuto může dojít a že si toho je výbor vědom, a tak k tomu 

přistupuje. Následná debata obecně o špatně zařazených andulkách 

chovatelem (a následných vyřazování při posuzování), o možnosti 

zachycení tohoto při příjmu a o málo lidí pro zabezpečení výstavy – bez 

závěru. 



- Př. Řejha apeloval na finanční příspěvek ZO Úštěk na pořádání 

Speciální výstavy výstavních andulek ve dnech 15.-17.8.2025. Návrh 

byl výborem pro málo informací zamítnut. 

- Př. Dostál upozornil na potřebu aktualizace seznamu členů na webových 

stránkách klubu. Výbor osvětlil, že nově je správcem seznamu př. 

Babka, který agendu přebral a kontroluje před umístěním na web. Při 

této příležitosti př. Pechar připomněl dlouholetou práci př. Michálka pro 

klub v této činnosti i po ukončení chovu. 

- Návrh př. Volčíka, zda je možné použít u České spořitelny vedle 

běžného také spořící účet. Výbor ověří podmínky tohoto účtu. 

- Př. Liška nabídl zajištění sálu v Červeném Újezdě pro pořádání 

speciální výstavy 2026. Nájem 1000,- Kč. Návrh nebyl diskutován. 

21) Př. Pechar připomněl příští volební rok a apeloval na návrhy členů klubu 

k obsazení výboru, který je potřeba personálně obnovit. 

22) Př. Janíček z MKCHA poděkoval za pozvání a informoval o výroční 

schůzi - MKCHA má 76 členů, byl navýšen příspěvek na 500,- Kč a pozval 

na speciální výstavu 6.9.2025 a na výstavu mláďat 4.10.2025. Informoval o 

dobrých zkušenostech s komentovaným posuzováním. 

23) Vyhlášení vítězů BABY 2025.  

24) Usnesení VČS přednesl př. Vlasák. Usnesení bylo hlasováním 

jednomyslně schváleno. 

25) Závěr VČS ve 14.00 hod. Schůzi ukončil předseda. 

26) Schůze výboru naplánována na čtvrtek 3.4. 2025 ve Strančicích. 

 

 

Zapsal: Karel Rudolf 

jednatel KCHA, z.s. 

dne 25.3.2025 

 


